
Flash 
Si La inflación Ilegó el pasado ano al 14,4 
por ciento. Tan sólo en diciembre aumentó un 

* Dràstica caida de los beneficiós de las com-
panias petroleras americanas provocada por 
ta disminuación de preciós y la caida de la 
demanda del producto petroiífero. Ello en 
Espafia, como es evidente, no se ha 
notado. 
& En bolsa, durante el pasado aflo, los valo-
res de Bancos, eléctricas y constructoras fue-
ron los màs solicitados por la inversión 
extranjera. 
* «Procter ° Gamble», multinacional del 
detergente que opera en Espaüa con las mar-
cas «Ariel», «Dash» y «Bonux» entre otros,-
trataba dias atràs de reducir a sus empleados 
en un 10%, en la factoria que posee en 
Mataró. 
SL Denuncian como ilegaies las importacio-
nes de bacalao canadiense, que ascienden a 
300 toneladas. La importación de tal pro-
ducto, según empresarios del sector, està ter-
minantemente prohibida en ia normativa de 
comercio. Las importaciones lesionan los 
intereses pesqueros espanoles, que no se redu-
cen sólo a la flota de barcos, sino a las facto-
lias y secaderos de bacalao que atraviesan un 
mal momento. 
* 1 6 . 0 0 0 edificios oficiales no pagan 
impuestos al Ayuntamiento de Madrid, por 
estar exentos de impuestos municipales, pese 
a que las calles, servicio de alcan(arlÍlado,etc. 
si tiene que repararlos y conservaries el Ayun-
tamiento. La visita de un jefe de estado 
extranjero cuesta a los madrilenos màs de 
medio millón diarío. 
& Se rumorea que una nueve devaluación de 
la peseta tendra lugar en abril o mayo. 
* Los 75 agricultores espaüoles instalados en 
el antiguo protectorado espaüol de Mamie-
cos, obligados a marchar hace cosa de màs de 
20 aüos, aún no han cobrado las indemniza-
ciones que les correspondia, a razón de 8.000 
ptas la hectàrea, cuando la inversión por la 
misma superfície era de 125.000 ptas./ha. El 
total de hectàreas incautadas era de 4.544. 
& Las ventas a plazo disminuyen en nuestro 
país. En L981 se redujeron un 8% con rela-
ción al ano anterior. El sector que màs ha 
notado la disminuación de ventas en ésta 
modalidad ha sido el de electrodomésticos, 
bienes de consumo duradero y automóvil. 
* Felipe Gonzàlez,. presidente del Gobiemo, 
tiene un sueldo base de 105.000 ptas. màs un 
plus en concepte de dedicación especial de 
80.000 ptas. mensuales. En la nòmina del pre-
sidente se incluye también otro plus de unas 
80.000 ptas. en concepte de trabajo cuaiifí-
cado, y otro màs de 200.000 ptas.bajo el epi-
grafe de gastos especiales. 
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Empresaris de la comarca 

Miquel de Argila: 
«Tots ho sabem que 
manquen zones verdes 
a les ciutats...» 

Que el sector de Ja construcció ha notat i està notant la forta crisi econòmica no és en 
absolut cap descubriment. Agreujada a partir del perióde 75-76. !a crisi d'aquest d' 
aquest ram és una de les que més implicacions socials ha comportat. No per res el 
número de treballadors del sector és un dels més alts a tot l'Estat. Miquel de Argila, de 
37 anys.és el director-ge rem de «Gama 4», empresa granollerina dedicada al suminis-
trament de ceràmiques per a la construcció. Des dee la perspectiva que dona 1' activitat 
complementària a aquest ram, analitza alguns punts de I' actualitat. 
- Quina ha estat la fórmula per a t rempejar aquesta crisi? - S ' h a de fer una distinció 
entre els constructors i les empreses suplementàries del ram. Pei que fa als constructors 
no han tingut altra alternativa, per a mantenir-se, que recórrer a la reducció de plantilles. 
Quan als serveis suplementàris, una de les fórmules ha estat la reducció del número de 
botigues, incrementant l'activitat directa. Jo diria que en general han aguantat bé totes 
aquelles empreses que tenien una estructura petita. 
- Són optimistes les espectatives que se ü plantegen al sector? 
- Francament, veig bastant atuirat el sector. N o s 'ha de perdre de vista que l 'aprovació 
de plans parcials a moltes localitats dificulta l'edificació de noves cases o edificis, Mol-
tres zones urbanes han estat destinades a zones verdes i aixó és un freno. Pensoquesiha 
d'haver-hi optimisme ha de venir fonamentalment de l'activitat que representa la petita 
obra. Son molts els particulars que decideixen dur a terme petites reformes a la llar amb 
la qual cosa penso que la vida del sector, a aquest nivell, queda garantida. Això dsens 
dubte.almenys a nosaltres, ens beneficia. 
- Has parlat de plans parcials. El Pla General d ' Ordenació de Granollers, entre 
alguns sectors, ha provocat vives polèmiques.. . 
- No. el que passa és que el Pla preveu una redistrubició del sòl que sempre és difícil 

doncs topa amb interessos contraposats. Es legitima I' aspiració de les autoritats i dels 
ciutadans -queho som tots- d'aconseguir per a la ciutat més espais verds. Ara bé. en 
aquest projecte em sembla que hi ha massa espai entre una zona verda i una altra. Potser 
és un problema d'organització. Estic convençut, en definitiva, de que el Pla és positiu o 
negatiu en funció de si resultes o no afectat de manera directa. Em consta que pel ciutadà 
representa una sèrie de millores, de la mateixa manera que als constructors els hi repre-
senta una limitació. 
• S 'observarà un reactivament econòmic en el decurs d 'aquest 1983? 
- Ho veig difícil. Sota efil meu punt de vista crec que encara haurem de soporytar dos o 
tres anys de forta crisi. Es possible que a partir d'aquell moment i de manera gradual, 
paulatina. l'economia inicii de nou la seva estabilització. 
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